
RÍMSKOKATOLÍCKA CIRKEV, FARNOSŤ LOKCA  
Trojičné námestie 5/9, 029 51 Lokca 

tel.: 043/559 12 26, email.: farnost@rkclokca.sk, web: www.rkclokca.sk 
  

FARSKÉ OZNAMY (15.10.2023 – 22.10.2023) 
28. NEDEĽA V CEZROČNOM OBDOBÍ 

DEŇ LITURGICKÝ KALENDÁR LOKCA ŤAPEŠOVO 

PONDELOK 
16.10.2023 

Pondelok 28. týždňa v Cezročnom 
období, féria 

17:30 - detská 
+ Katarína, Zuzana a Peter 

Rabčan 
*** 

UTOROK 
17.10.2023 

Sv. Ignáca Antiochijského, biskupa 
a mučeníka, spomienka 

18:00 
+ Ignác, Paulína, Ignác, 

Mária a Terézia 

16:30 - detská 
+ Ján a Anna Kalaj a 

rodičia 

STREDA 
18.10.2023 

SV. LUKÁŠA, EVANJELISTU 
sviatok 

10:30 
BPZ pre seniorov a 

dôchodcov  
*** 

ŠTVRTOK 
19.10.2023 

Štvrtok 28. týždňa v Cezročnom 
období, féria 

18:00 
poď. za 70 r. ž.  
Marty Farskej 

*** 

PIATOK 
20.10.2023 

Piatok 28. týždňa v Cezročnom 
období, féria 

18:00 
poď. za 30 r. manžel. 

Dominik a Eleny 

16:30 
BPZ pre našich kňazov 

SOBOTA 
21.10.2023 

Preblahoslavenej Panny Márie  
v sobotu, ľub. spomienka  
 
Večerná sv. omša je z nasled. nedele. 

18:00 
+ z rod. Feja a Sihelský 

*** 

NEDEĽA 
22.10.2023 

29. NEDEĽA  
V CEZROČNOM OBDOBÍ 

MISIJNÁ NEDEĽA 

7:30 
BP pre farnosť 9:00 

+ kňazov 
 10:30  

na úmysel kňaza 

 

1. Ak potrebujete niečo vybaviť na fare, môžete sa vopred skontaktovať telefonicky alebo mailom. 
2. O upratovanie farského kostola prosíme sk. č. 29: vedúca p. Bombjaková Lenka. PBZ.  
3. Na kostol darovali z krstu Adama Sochu 50,- €, rodina Gavendová 100,- €. PBZ. 
4. Nácvik spevu pre deti bude v Lokci v pondelok o 16:30 hod. v centre.  
5. Mariánske stretko pre deti bude v Ťapešove v utorok o 15:00 hod. v telocvični ZŠ Ťapešovo. 
6. Sviatosť Oltárna bude vyložená na adoráciu v Lokci vo štvrtok od 17:15 hod. do sv. omše. 
7. Biblické stretnutie bude vo štvrtok vo farskom centre v Lokci o 19:00 hod.  
8. Počas októbra sú Októbrové ružencové pobožnosti: 

 Lokca: večerné sv. omše začínajú modlitbou ruženca; v stredu o 18:00 hod. 
 Ťapešovo: večerné sv. omše začínajú modlitbou ruženca, v ostatné dni v týždni o 18:00 hod. 

9. Dnes bude októbrová pobožnosť v Lokci o 14:00 hod. a v Ťapešove o 13:00 hod. 
10. Pripomíname, že úplné odpustky môže získať ten, kto sa pomodlí ruženec v kostole a splní tri 

obvyklé podmienky (sv. spoveď, sv. prijímanie, na úmysel sv. otca).  
11. Deti, ktoré sa zúčastnia októbrovej pobožnosti, získajú obrázok, ktorý si vlepia do herného plánu.  
12. Pozývame deti, aby sa v stredu 18.10. prišli do kostola pomodliť ruženec a tak sa zapojili do 

medzinárodnej iniciatívy Milión detí sa modlí ruženec Za jednotu a mier vo svete.  



13. V stredu bude v Lokci sv. omša o 10:30 hod. pre dôchodcov a chorých, spojená s vyslúžením 
sviatosti pomazania chorých. Túto sviatosť môžu prijať tí, ktorých zdravotný stav je vážny alebo sa 
zhoršil. Upozorňujeme, že sviatosť pomazania chorých pri takomto spôsobe vyslúženia môže prijať iba 
ten, kto je v stave milosti posväcujúcej – bez ťažkého hriechu, čiže môže ísť aj na sv. prijímanie. Preto 
budeme spovedať pred sv. omšami od pondelka do stredy. V kostole v Ťapešove udelíme pomazanie 
chorých v stredu 25. októbra. 

14. Na budúcu nedeľu je Misijná nedeľa. Po svätých omšiach bude zbierka na misie. Tento rok bude na 
Slovensku venovaná farnostiam a diecézam v Benine. Svojím príspevkom dávate chudobným nádej 
a pomáhate im žiť lepší život. Za vaše milodary vopred srdečné Pán Boh zaplať. 

15. Členovia Spolku svätého Vojtecha si môžu prevziať kalendár a podielovú knihu v Ťapešove u p. 
Bartekovej a v Lokci u p. Milana Rončáka. Členský poplatok na rok je 10,- €.  

16. Doterajší farár a dekan v Kežmarku František Trstenský prijme biskupskú vysviacku v sobotu 21. 
októbra 2023 o 10:00 hod. v Katedrále svätého Martina v Spišskej Kapitule. Biskupskú vysviacku 
v priamom prenose prinesie RTVS, TV LUX a Rádio LUMEN. 

 
OHLÁŠKY PRED PRIJATÍM SVIATOSTI MANŽELSTVA 

Lokca: 
 Michal Michalčík, syn Jána a Heleny rod. Maslanovej, bývajúci v Lokci 

a Gabriela Sivoňová, dcéra Miroslava a Justíny rod. Grižákovej, bývajúca v Námestove. (1x). 
 

TAJOMSTVO SVADOBNÝCH ŠIAT 
Evanjeliový úryvok dnešnej nedele hovorí o nemožnej veci – odmietnutie hostiny, na ktorú pozýva 

samotný kráľ (Mt 22,1-14). Ježiš je v pozícii prorokov Starého zákona, ktorých taktiež ľudia veľakrát 
odmietli. Boh všetko pripravil a nachystal pre človeka, ktorý nemusí nič platiť a nič priniesť. Ako je 
možné, že ho človek odmietol? Stojíme pred realitou a tajomstvom, že mnohí ľudia odmietajú Boha z 
rôznych dôvodov, často nepochopiteľných. 
Uvažovanie nad dejinami  

Pre Matúša je podobenstvo príležitosťou uvažovať nad dejinami Izraela vo vzťahu k Ježišovi, keď 
do Cirkvi vstúpili okrem židov aj pohania. Treba mať na pamäti, že v Matúšovi nebeské kráľovstvo nie je 
pripodobnené k svadbe, ale k správaniu kráľa. Podobenstvo je teda reakciou na postoj k Ježišovi, ktorého 
jeho židovskí poslucháči odmietli, na čo Ježiš reaguje zvolaním: „Lebo mnoho je povolaných, ale málo 
vyvolených.“ (Mt 22,14) Podobenstvo má silné alegorické prvky. V zmienke o vyplienení mesta reaguje na 
zničenie Jeruzalema rímskymi vojskami v roku 70 po Kr., v čom vidí Božie znamenie. Odmietnutie 
pozvania nesie známky podobnosti s podobenstvami O dvoch synoch (Mt 21,28-32) a O zlých 
vinohradníkoch (Mt 21,33-45), o čom sme čítali predchádzajúce dve nedele. Zakaždým ide o vážne 
pokarhanie takého prístupu, ktorý odmieta Ježiša a jeho posolstvo. 

Podobenstvo má dve časti. Prvá vrcholí pozvaním nových hostí. Druhá časť je zakončená 
vyhodením človeka bez svadobného rúcha. Evanjelista Matúš využíva obraz svadobnej hostiny, lebo 
svadba a manželstvo je v Starom zákone vyjadrením vzťahu Boha k Izraelu. Prvotné pozvanie bolo v 
Starom zákone cez prorokov, ktorí ohlasovali príchod Mesiáša, ktorým je Ježiš z Nazareta. Mnohí ho však 
neprijali, hoci poznali prisľúbenia Starého zákona. Ježiš prišiel ako ich naplnenie. Božia milosť nie je však 
obmedzená, ale prostredníctvom nového spoločenstva Ježišových učeníkov sa rozdáva ďalším. 
Naplnená sieň  

Po odmietnutí zo strany pozvaných hostí sluhovia zavolali tých, ktorých práve našli na ceste a prijali 
pozvanie. Svadobná sieň sa naplnila ľuďmi rôzneho pôvodu. Z Božej strany sa im tak dostáva postavenia 
pôvodne „prvorodeného“ Izraela. Je to obrazom spoločenstva Cirkvi. Nejde o spoločenstvo bezchybných 
ľudí. Nie je to len skúsenosť už jej 2000 ročnej existencie, ale už aj skúsenosť prvých kresťanov potvrdila, 
že ju tvoria „dobrí aj zlí“, „pšenica“ aj „kúkoľ“. Po celé stáročia Cirkev si bola vedomá veľkej pravdy: 
Ecclesia semper reformanda – Cirkev sa neustále obnovuje. Sme spoločenstvom hriešnikov a sme si 
vedomí, že potrebujeme Božie milosrdenstvo. V dobách, keď Cirkev stratila zo zreteľa nevyhnutnosť 



pokánia, nastal úpadok duchovného života. Vo vyslaní sluhov na rázcestia Cirkev vidí svoje misionárske 
poslanie. Nemusí ísť hneď o krajiny tretieho sveta. Terajší pápež František upozorňuje na potrebu ísť na 
periférie života, k marginalizovaným jednotlivcom a skupinám. Platí to aj pre naše Slovensko. 
Skrytý význam svadobných šiat  

Celé stáročia sa vedie medzi biblistami diskusia, aký význam majú svadobné šaty. Ako niekto, kto 
nemal ani tušenia, že bude pozvaný, mohol mať so sebou svadobné šaty? Stretol som sa s tým vysvetlením, 
že s pozvaním na svadbu sa pozvaným poslali aj svadobné šaty. Možno by to platilo v prípade tých, ktorí 
odmietli pozvanie, ale určite nie pre množstvo ľudí náhodne pozvaných na svadbu. Svadobné šaty majú 
určite symbolický význam. Podľa niektorých symbolizujú krst, keď bol novopokrstený oblečený do bielych 
šiat. Ale v situácii, v ktorej zaznelo podobenstvo, kontext nič nehovorí o tom, že by šlo o krst. Iní hovoria, 
že je to obraz dobrých skutkov. Ale pozvanými sú dobrí aj zlí ľudia (nielen dobrí). V staroveku sa myslelo, 
že ide o symbolické označenie tých, ktorí síce majú vieru (hovoria, že sú veriaci), ale nemajú skutky (podľa 
viery nežijú). Ponúkam odlišné vysvetlenie svadobných šiat. Človek bez svadobných šiat je symbolom 
toho, kto neverí, žeby kráľ (Boh) konal takto veľkodušne, že pozýva kohokoľvek. Podobenstvom sa kladie 
dôraz na nepredvídateľnosť Božieho konania a na potrebu pripravenosti človeka v každom okamihu svojho 
života. Vstupom do svadobnej siene sa ešte úsilie človeka nemá skončiť. Skôr je to obraz toho, že Cirkev je 
otvoreným spoločenstvom, do ktorého je každý pozvaný. Svadobným rúchom je trvalá ochota myslieť, 
hovoriť a konať tak, ako koná Boh, uplatňovať v živote Božie kritéria, riadiť sa v živote Jeho vôľou a to aj 
napriek pokornému vedomiu vlastnej slabosti. 
autor: F. Trstenský                     zdroj: postoj.sk 

 
MISIJNÁ NEDEĽA – 22. OKTÓBER 2023 

Téma 2023: „Kráčajme po ceste s horiacim srdcom.” Lk 24, 13-35 
Vo všetkých kostoloch na Slovensku sa v tomto roku bude sláviť Misijná nedeľa 22. októbra. Cirkev 

je viac ako náš kostol, do ktorého pravidelne chodíme. Cirkev je celosvetové spoločenstvo. Misijnú nedeľu 
slávia farnosti celého sveta, aj tie najchudobnejšie. Je to najstaršia a najväčšia akcia solidarity na celom 
svete. 

„Kráčajme po ceste s horiacim srdcom” (porov. Lk 24, 13-35). To je motto tohtoročnej Misijnej 
nedele, ktorá pozýva všetkých kresťanov, aby sa učili vzájomne zdieľať bohatstvo viery s nadšením. 

Cirkev na Slovensku je súčasťou univerzálnej Cirkvi. Aby sme sa spojili so sestrami a bratmi na 
celom svete a nahliadli do rôznych kútov sveta, každý rok sa na Misijnú zameriavame na jednu krajinu. V 
tomto roku sme zvolili africkú krajinu Benin, ktorú sme minulý rok aj navštívili a prešli mnohé 
podporované projekty. 

Sme jedna Božia rodina. Na celom svete je celkovo 2500 diecéz, z ktorých sa viac ako 1100 
nachádza v najchudobnejších častiach sveta. Každý rok vznikne 10 nových diecéz a 10 nových kňazských 
seminárov v misijných krajinách.  Viac ako miliarda katolíkov sa na Misijnú nedeľu zapája do podpory 
chudobných. 
Benin – naša tohtoročná cieľová krajina 

Benin sa nachádza na západnom pobreží Afriky, hraničí so štátmi Togo, Burkina Faso, Niger a 
Nigéria. Na území s rozlohou okolo 117-tisíc kilometrov štvorcových (takmer ako bývalé Československo) 
žije podľa posledného sčítania okolo 11,5 milióna obyvateľov. Prvý domorodý kňaz bol vysvätený v roku 
1928, dnes má cirkev v Benine už vyše 1500 kňazov. 
Spravodlivé rozdelenie 

Pápežské misijné diela zabezpečujú spravodlivé rozdelenie finančných prostriedkov už od roku 1922 
v spolupráci s apoštolskými nunciatúrami a miestnymi diecézami. Cirkev v misijných krajinách rastie. V 
roku 1922 bolo na svete 300 miliónov katolíkov a dnes ich je 1,3 miliardy. Sme univerzálna Katolícka 
cirkev a veľmi k tomu prispela aj Misijná nedeľa. Zbierka na Misijnú nedeľu umožňuje mladým cirkvám v 
najchudobnejších krajinách sveta žiť a ďalej sa rozvíjať. Okrem základnej starostlivosti sú financované 
pastoračné a sociálne projekty, budovanie kostolov, nemocníc, škôl a formácia nových kňazov. 



Zbierka v kostoloch 
Misijná zbierka je určená pre bratov a sestry v Afrike, Ázii a Oceánii. Je najväčšou akciou solidarity 

na celom svete. Podporuje najchudobnejšie diecézy celého sveta. 
Inštrukcia Dikastéria pre evanjelizáciu k zbierke na Misijnú nedeľu: Celková vyzbieraná suma na 

úrovni farnosti, diecézy a Slovenska je určená výlučne na misijné diela pápeža. 
Motív plagátu k Misijnej nedeli 2023 

Na plagáte k Misijnej nedeli je mladý chlapec, ktorý je obrazom a zároveň symbolom detí, ktoré sú 
v Benine ešte stále zotročované a predávané ako tovar. Ide o smutnú skutočnosť, ktorá sa aj dnes v Benine 
odohráva. Popri sociálnych pracovníkoch obetiam pomáhajú aj saleziánske sestry, ktoré v meste Cotonou 
zriadili domov s názvom „Laura Vicuña” – je pomenovaný po blahoslavenom dievčati z Čile, ktoré je 
patrónkou obetí zneužívania. Sestry tu každoročne prijímajú zhruba 400 dievčat vo veku 6-17 rokov. 
Zotročované dievčatká trpia až do tej miery, že nevedia, kým sú.  

„Našťastie ľudia začínajú mať väčšie povedomie o hodnote detí. Aj keď veci sa začínajú meniť 
pomaly“, hovorí sestra Maria Antonietta. Cieľom zbierky na Misijnú nedeľu je podporiť prácu Cirkvi v 
Benine, ktorá sa stará o ľudí. Snažíme sa prostredníctvom zbierky pomôcť tak, aby mohli žiť plnohodnotný 
život.                   zdroj: misijnediela.sk 

 

SEDEM SVIATOSTÍ - záver 
Ich tvorca je Boh. A on dáva to najkvalitnejšie 

V úvodnom rozhovore o sviatostiach vysvetľuje generálny vikár Trnavskej arcidiecézy Peter Šimko, 
čo sviatosti vyjadrujú, od čoho závisí ich účinok a či sú potrebné na spásu človeka. 
Dá sa spätne, s odstupom času niekoľkých rokov, nejaká sviatosť zrušiť alebo zneplatniť? 

Žiaden človek nemá v moci meniť či rušiť Božie rozhodnutia. Čo raz nám Boh dal, ostane nám 
navždy. 

V pochybnosti, či sviatosť bola udelená, hľadáme riešenia. Ježiš povedal: Čo Boh spojil, človek 
nech nerozlučuje. Ak teda Boh spojil, nemáme moc rozlúčiť. Ale čo ak to Boh nespojil? Čo ak neboli 
spôsobilí prijať Božiu milosť? Napríklad boli v stave opitosti alebo pod vplyvom drog. Po preskúmaní 
môže cirkev vyhlásiť, že sviatosť nebola udelená, a preto manželstvo bolo neplatné. 
Možno sviatosti v iných cirkvách považovať za ekvivalent sviatostí v Katolíckej cirkvi? 

Mnohé cirkvi redukovali sviatosti. Katolícka cirkev má všetky prostriedky spásy, iné cirkvi išli do 
minima, majú iba platný krst. Niektoré majú birmovku, Eucharistiu, ale nepovažujú ich za sviatosť, ale iba 
za symbol alebo nemajú vysvätených kňazov cez apoštolskú postupnosť, preto sú bez sviatostného účinku. 

Rozdelenie veriacich vždy bolí a nikto z toho nevychádza ako víťaz. Ježiš sa modlil za našu jednotu 
(Jn 17, 21). Je priam neuveriteľné, že napriek našej hriešnosti Boh nás má rád a dáva milosť aj tým, ktorí 
„nechodia s nami“ (Lk 9, 49 – 50). Boh je nad všetkým. 
Sú sviatosti nevyhnutné na spásu? 

Keďže Ježiš povedal, že nik nemôže prísť k Otcovi, iba cez neho (Jn 14, 6), odpoveď je jasná – bez 
sviatosti nemôžem byť spasený. Sám sa nedostanem k cieľu života, iba prostredníctvom Ježiša Krista. 

Najdôležitejšia sviatosť je krst. Do večnej blaženosti prídeme len ako Boží synovia či dcéry. Ježiš 
sám povedal: Kto uverí a dá sa pokrstiť, bude spasený (Mk 16, 16). Teda je potrebná viera a krst ako 
minimum. 

Pripomínam, že poznáme krst vodou, túžby a krvi (smrti). Iba Boh vidí do srdca a každému ponúka 
milosť obrátenia až do posledného okamihu jeho života. 
Ak sa dá život prežiť aj bez sviatostí, načo ich potrebujeme? 

Dá sa život prežiť bez Božej lásky? Stačí nám láska iba na diaľku alebo túžime po niečom hlbokom 
a osobnom? Po tom, čo je božské a zároveň hlboko ľudské? Existujú anonymní kresťania?  

Boh nikdy nebol a nie je anonymný, ale osobný. Pozýva k sebe, do spoločenstva. Boh stvoril nielen 
dušu, ale vytvoril aj cit i telo. Jeho láska sa chce dotknúť celého človeka. 

zdroj: svetkresťanstva.postoj.sk 


